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Benvolguts i benvolgudes, 
 
Em plau convocar-vos a la propera sessió ordinària 2/2023 del Consell del Districte , que tindrà lloc 
de manera presencial, el dia 26 d’octubre de 2023 a les 19.00 h, a la Seu del Districte de Ciutat Vella, 
3a planta de la plaça Bonsuccés, 3, amb el següent:   
 

ORDRE DEL DIA 
 
 

A) Aprovació de l’acta de la sessió de Constitució del 14 de setembre del 2023. 
 

B) PART INFORMATIVA  
 

1. Despatx d’Ofici. 
 

2. Informe de Regidoria. 
 
 

C) PART DECISÒRIA 
 

 
1. Pla especial urbanístic integral per a la regulació de l’equipament sanitari assistencial a 

l’església de la Casa de la Misericòrdia del carrer Montalegre, 4 al barri del Raval i inclusió al 
Pla especial de protecció del patrimoni arquitectònic del nou element “Església de la Casa de 
la Misericòrdia” al Districte de Ciutat Vella. 
  

2. Pla especial urbanístic per a la regulació dels dipòsits antiinundació i antidescàrrega del 
sistema unitari a Barcelona. 
 

3. Modificació puntual dels Plans especials de protecció del patrimoni arquitectònic, històric i 
artístic de la ciutat de Barcelona .  
 

4. Pla especial integral i de millora urbana per a la regulació de l’equipament de la seu històrica 
de Correus a Barcelona.  
 

5. Pla especial urbanístic per a la implantació o ampliació d’equipaments funeraris a la ciutat de 
Barcelona. 
 
 
 

D) PART D’IMPULS I  CONTROL 



 
 
      Districte de Ciutat Vella 
 
 
 

 

  2 
Sala dotada d'anell magnètic 
 
 
 
 

 
a) Proposicions 

 
1. Proposició al Consell Plenari de Ciutat Vella del Grup Municipal BComú perquè, 

 
- Atès que, el soroll és el segon factor ambiental que més impacta en la salut de la població, 

just per darrere de la contaminació de l'aire. 
 

- Atès que, segons l’«Estudi de valoració de l’impacte del soroll procedent de les activitats 
relacionades amb l’oci nocturn sobre la salut de les persones a Ciutat Vella» (Agència de 
Salut Pública de Barcelona) de 2017, s’identifica que Ciutat Vella és el districte amb més 
població exposada al soroll de l’oci nocturn.  
 

- Atès que, les guies de soroll ambiental de l’OMS del 2018 inclouen per primer cop els efectes 
sobre la salut de l’oci nocturn. 
 

- Atès que, segons l’estudi «Soroll ambiental i salut a la ciutat de Barcelona» (ASPB) de 2021, 
es recull que Ciutat Vella és el districte on més gent considera que el seu barri és sorollós i 
que el seu habitatge té sorolls de l’exterior. 
 

- Atès que, en data 23 de maig de 2023 s’aprovà inicialment el Pla específic de reducció del 
soroll en l’àmbit tensionat en horari nocturn al carrer Miquel Pedrola i Alegre i la zona 
d'Allada Vermell i entorns, sense constància de que el procés de tramitació administrativa 
hagi finalitzat i les ZATHN hagin entrat en vigor. 
 

- Atès que, des de l’estiu de 2022 el Districte de Ciutat Vella es va definir un espai de trobada 
específic per atendre les inquietuds veïnals entorn al descans veïnal. 
 

- Tenint en compte totes aquestes raons és necessari reduir el soroll nocturn a alguns punts de 
la ciutat, especialment al districte de Ciutat Vella, on s’acumulen els percentatges més 
elevats de població exposada a aquest tipus de soroll i on hi ha més percentatge de població 
que percep soroll dins l’habitatge. 

 
 El plenari del Districte acorda: 
 

- Refermar el compromís amb el descans veïnal i el desenvolupament de mesures per a la 
seva garantia i la protecció de la salut dels veïns i veïnes. 
 

- Que es finalitzi la implantació de les Zones Altament Tensionades en Horari Nocturn 
(ZATHN) aprovades inicialment (23 de maig de 2023) al carrer Miquel Pedrola i Alegre i la 
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zona d’Allada Vermell i entorns. I que s’informi en el  plenari d’octubre del seu estat 
d’implantació. 

 
- Que s’instal·lin més sonòmetres a les zones de sensibilitat acústica alta i moderada 

definides en el mapa de soroll de Barcelona per avaluar-ne el soroll i la definició de 
possibles noves ZATHN. 

 
- Que en el proper trimestre es convoqui la taula de soroll i el Consell de Salut, per 

informar als veïns, veïnes i grups de l’oposició del desplegament de les mesures i accions. 
 

 2. Proposició al Consell Plenari de Ciutat Vella del Grup Municipal JxCat perquè,  
 
- Atès que a Barcelona es produeixen 1502 ocupacions delinqüencials anuals, segons fonts 

dels Mossos d’Esquadra. 

 

- Atès que els grans tenidors, com la SAREB entre d’altres, compten amb més de 700 pisos 

a Barcelona, i és conegut que no se’n fan càrrec i que aquest deixament de funcions, fa 

un  efecte crida a les ocupacions delinqüencials. 

 
- Atès que aquest fenomen, a banda de la seva il·legalitat, és responsable de problemes de 

convivència i seguretat al districte. 

 

 Proposta d’acord: 

 

- Que el govern del districte actuï decididament, amb la detecció d’aquests immobles, 

denunciant davant la Fiscalia Superior de Catalunya i emeti instruccions específiques, als 

serveis dependents de l’Ajuntament de Barcelona, per combatre amb més eficàcia les 

ocupacions delictives. 

 

- Que el govern del districte realitzi un cens d’ocupacions delinqüencials als barris de Ciutat 

Vella i s’elabori un Pla Integral, consensuat per la majoria de forces municipals, per entre 

d’altres lluitar contra les màfies i els grups organitzats que promouen les ocupacions per 

realitzar les seves activitats delictives.  
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- Que el govern del districte doni ple suport, amb tots els elements al seu abast, i intervenir 

quan sigui necessari, a aquelles comunitats de veïns amb perfils més vulnerables i castigades 

per aquesta pràctica.  

 
3. Proposició al Consell Plenari de Ciutat Vella del Grup Municipal ERC perquè,  

 
- Atès el tancament de comerços de proximitat al districte de Ciutat Vella i l’obertura de 

nous establiments vinculats al turisme, com poden ser les botigues de conveniència. 
 

- Atesa la preocupació dels comerciants sobre els preus del lloguer que provoca el 
tancament de molts locals per assumir les despeses.  

 
- Atès que les condicions dels barris que conformen el districte, no sempre són favorables 

per la supervivència del comerç de proximitat.  
 

- Atesa la transformació de l’oferta gastronòmica d’alguns punts del districte,  basada en la 
desaparició de la restauració tradicional i la substitució per franquícies de menjar ràpid o 
restaurants destinats al turisme. 

 
- Atès que, com ja ha passat al barri Gòtic amb un monocultiu de comerç enfocat al 

turisme, la desaparició del comerç de proximitat dificulta les compres diàries i 
l’arrelament del veïnat al barri. 
 

 Proposta d’acord: 

- Que el govern municipal del districte de Ciutat Vella i Barcelona, al consell de dinamització 

econòmica i comerç, treballi en col·laboració amb tots els eixos comercials, mercats existents 

i actors implicats dins la dinamització econòmica i comercial del districte, per evitar la 

proliferació de comerços de baixa qualitat, destinats al turisme o menjar ràpid, ajudant així a 

la supervivència del comerç i restauració de proximitat, tradicional i singular.  

 
 4. Proposició al Consell Plenari de Ciutat Vella del Grup Municipal PP perquè,  

 
 - Atesa la creació de la plataforma “No a la Copa Amèrica” i donada la falta d’una 

campanya explicativa de les oportunitats i avantatges que aquesta suposa. 
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Instar al Govern Municipal del Districte perquè en el termini d’un mes es realitzi un pla de 
comunicació adreçat als veïns del districte donant a conèixer les oportunitats i avantatges que 
suposa aquest esdeveniment esportiu. 

 
 
b) Precs 
 

5. Prec al Consell Plenari de Ciutat Vella del Grup Municipal BComú perquè,  
 
- Atès que han aparegut diverses informacions relatives a la caducitat dels expedients 

sancionadors de desenes de terrasses al districte de Ciutat Vella les darreres setmanes, 
expedients que estableixen la seva retirada degut als reiterats incompliments de la 
normativa, amb més de cinc infraccions greus i molt greus. 

 
- Atès que aquesta decisió de deixar caducar els expedients de retirada de terrasses ha 

provocat la indignació dels veïns i veïnes de Ciutat Vella que pateixen les conseqüències 
de l’ocupació irregular de la via pública, l’incompliment d’horaris i l’afectació en la seva 
vida quotidiana. 

 
- Atès que la tasca inspectora de la Guàrdia Urbana de Barcelona i dels serveis d’Inspecció 

del Districte de Ciutat Vella i de l’Ajuntament de Barcelona ha estat exemplar en els 
darrers anys, vetllant pel compliment de la normativa i sent proactius i empàtics amb la 
voluntat de prioritzar la salut i el descans veïnal davant les activitats econòmiques 
desenvolupades de manera irregular per alguns restauradors. 

 
- Atès que l’Ordenança de Terrasses de Barcelona estableix en l'article 56 relatiu a 

Inspecció i control que “l’acció inspectora municipal la duen a terme les persones al 
servei de l’Ajuntament que exerceixen l’acció d’inspector i que tenen la consideració 
d’agents de l’autoritat per i pels membres de la Guàrdia Urbana”. I en l’article 57 relatiu a 
les actuacions administratives que “si el resultat de la inspecció constata irregularitats, 
l’òrgan competent, després de valorar la incidència que tenen en la seguretat de les 
persones o els béns o en la convivència entre els ciutadans” es podrà “ordenar el 
tancament o la suspensió de la llicència de terrassa i la retirada dels seus elements”. 

 
- Atès que l’Ordenança reguladora del procediment sancionador de l’Ajuntament de 

Barcelona  estableix en l’article 14 relatiu a la caducitat que “la declaració de caducitat i 
arxivament de les actuacions no comporta la prescripció de les infraccions i sancions”. 

 
Instem al govern municipal a,  
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- Desenvolupar les accions necessàries per garantir el compliment de les sancions de retirada 
de terrasses dels grans incomplidors de la normativa de terrasses. 
 

- Garantir la independència de les actuacions dels funcionaris públics en relació amb els 
procediments d'inspecció i sanció. 
 

- Informar de forma detallada, a través del preceptiu Informe de Regidoria, de les actuacions 
d’inspecció i sancions portades a terme en el període entre Plenaris. 
 

- Impulsar els plans d’inspecció que es van desenvolupar en els dos mandats anteriors com a 
eina fonamental per garantir el compliment de la normativa i de la vida veïnal, defensar la 
salut i la seguretat en l'espai públic. 

 
 6. Prec al Consell Plenari de Ciutat Vella del Grup Municipal JxCat perquè,  

 

- Atès la importància de l’emblemàtic Mercat de Santa Caterina pel barri de Sant Pere, 
Santa Caterina i la Ribera.  
 

- Atesa la singularitat d’aquest Mercat, que ve donada per l’atractiu de la seva 
arquitectura, obra d’Enric Miralles y Benedetta Tagliabue, amb la culminació de la seva 
coberta de mosaic pensada com un gran mantell multicolor  homenatge a Antoni Gaudí.  

 
- Atès que és un Mercat que sempre ha destacat per la qualitat i varietat dels seus 

productes i que és pol d’atracció econòmica pel barri. 
 
- Atès les dificultats d’accés que estan tenint, des de fa mesos, els venedors i clients del 

Mercat i entorns, a conseqüència de les obres de reforma de Via Laietana, que ara es 
veuen empitjorades amb la segona fase de les obres. 

 
- Atès que la gestió de les obres no s’està fent amb la suficient diligència i planificació. No 

es preveu facilitar el pas dels vianants i vehicles d’una manera més còmode i fàcil els caps 
de setmana, festius i èpoques especials com pot ser el Nadal, etc.  

 
- No hi ha una campanya d’informació adequada de com accedir al mercat, no tant sols als 

entorns si no a tota la ciutat donat que al Mercat i al comerç dels entorns de Santa 
Caterina hi acudeix(o hi acudia abans de les obres) gent de tota la ciutat i també d’altres 
municipis. 

 
- Atès que aquestes dificultats d’accés estan significant una baixa molt important en la 

facturació dels venedors del Mercat ja que una gran part de compradors accedia en 
vehicle privat. 
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- Atès el número de parades tancades i que la seva ubicació a les entrades del mercat 
resta incentius per entrar a comprar. 
 

- Atès les necessitats de reformes que li cal al Mercat lligades també a la solució que cal 
donar a l’espai de les parades buides. 

Instem al govern municipal a posar en marxa un pla de xoc econòmic pel Mercat de Santa 
Caterina i entorns que inclogui ajuts pels venedors, pels prejudicis de les obres de llarga durada, 
així com la remodelació i posada en marxa urgent de l’espai de parades buides, de comú  acord 
amb l’Associació de Concessionaris del Mercat de Santa Caterina. 

 

 7. Prec al Consell Plenari de Ciutat Vella del Grup Municipal ERC perquè,  
 
- Atesa la concentració de terrasses que pateixen algunes zones de Ciutat Vella que 

desemboquen en molèsties al veïnat i contribueixen a una alta ocupació de l’espai públic. 
 

- Atès que el mes de març es van denunciar almenys 19 articles de l’actual ordenança de 
terrasses que s’estaven incomplint de forma sistemàtica a diferents barris de la ciutat. 

 
- Atès que el desembre de 2022, ERC va ser l’únic grup municipal que va votar en contra 

de la modificació de l’ordenança de terrasses promoguda pel govern de Barcelona en 
Comú i el PSC. 

 
- Atès que zones com La Rambla, Joan de Borbó, el Carrer del Rec, són espais únicament 

destinats al turisme de la ciutat i acaben privatitzant l’espai públic del nostre districte. 
 

 Que el Govern del Districte de Ciutat Vella doni explicacions del motiu pel qual s’han deixat 
 caducar 33 expedients de retirada de terrasses a Ciutat Vella i continua promovent un model 
 de massificació i privatització al centre de Barcelona. 

 

 8. Prec al Consell Plenari de Ciutat Vella del Grup Municipal PP perquè,  
 
- Atès que la neteja es una de les principals preocupacions dels nostres veïns. 

 
- Atès que es necessari actuar sobre les papereres basculants, donat que les gavines s’hi 

recolzen i el seu pes les fa bascular, caient la brossa a la via pública.  
 

Instar al govern municipal a resoldre el problema de les papereres basculants i tornar a 
instal·lar les que en el seu moment van ser retirades en el districte. 
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c) Preguntes 

 
9. Pregunta al Consell Plenari de Ciutat Vella del Grup Municipal BComú perquè,  

 
- Atès que Barcelona té una llarga trajectòria de lluita veïnal i social, que en moltes 

ocasions al llarg de la seva història ha estat canalitzada a través dels òrgans i processos 
de participació institucional de la ciutat. 
 

- Atès que l’Ajuntament de Barcelona, en el mandat passat, va promoure la primera edició 
dels pressupostos participatius, una nova eina de participació ciutadana que va posar a 
disposició de la ciutadania 30 M d’euros de les inversions municipals en els deu districtes 
de la ciutat, que va suposar un import de 3,4 M d’euros a Ciutat Vella i que va comptar 
amb quasi 20.000 vots emesos al Districte. 

 
- Atès que l’aposta clara per enfortir la participació ciutadana, fent-la partícip en les 

decisions de la ciutat i en el debat públic, va posar de manifest l'interès de la ciutadania 
en voler participar en el canvi de model de ciutat reclamant més verd, més espais de joc i 
més carrils bici. 

 
- Atès que el Plenari Municipal de maig de 2022 va aprovar un acord per unanimitat, a 

proposta del Consell de Ciutat, que ratificava “el compromís amb la millora de la qualitat 
democràtica i la participació en la ciutat”, així com “garantir la continuïtat dels 
Pressupostos Participatius, independentment de qui sigui el proper equip de govern”. La 
iniciativa també instava “al pròxim govern a acabar els projectes que puguin quedar 
pendents pel següent mandat”.  

 
- Atès que en els darrers mesos hem vist com alguns projectes seleccionats pels 

Pressupostos Participatius han estat cancel·lats de manera unilateral pel govern 
municipal tot i haver estat seleccionats i haver complert amb tots els tràmits pertinents. 
 

 Quin és l’estat d’execució de les obres i el calendari previst dels projectes següents: 
 

- Enjardinem el Raval. 
- Posem en valor la muralla romana. 
- Creem més àrees de joc infantil al Raval. 
- Pacifiquem l’entorn de l’escola Collaso i Gil. 
- Reduïm les barreres arquitectòniques al Raval/Pacificació carrer Sant Antoni Abat. 
- Creem un carril bici al passeig Joan de Borbó. 
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- Instal·lem una boia per mesurar l’acidificació del Mediterrani. 
 
 Sol·licitem còpia per escrit de tota aquesta informació.  
 

10. Pregunta al Consell Plenari de Ciutat Vella del Grup Municipal JxCat perquè, 

 

- Atès que els habitatge tutelats per a la gent gran ubicat al carrer dels Pinzón 6, del barri 

de la Barceloneta, pateix des de fa un temps un accés deficitari a l’aigua calenta. 

- Atès que la causa d’aquesta disfuncionalitat és coneguda: les plaques solars que 

abasteixen d’energia la finca estan malmeses. 

 

- Atès que la nostra formació, el març passat durant el mandat anterior, va denunciar la 

manca de seguiment del cas per part del consistori. 

 
- Atès que vam poder constatar in situ durant el mes de juny d’enguany, que les 

incidències en l’abastiment d’aigua calenta no havien estat solucionades. 

 
 Preguntem al govern municipal del Districte el següent : 

 

 Que informi degudament sobre el seguiment de les actuacions dutes a terme per restablir 

 l’accés a l’aigua calenta i el correcte funcionament de les plaques solars dels habitatges 

 tutelats esmentats. 

 

11. Pregunta al Consell Plenari de Ciutat Vella del Grup Municipal ERC perquè, 

- Atès que als pressupostos de 2021 es van pactar una partida pressupostària de 
2.638.031€ milions per fer actuacions al districte de Ciutat Vella. 

 
- Atès que hi ha obres com Can 60 o el Borsí que encara no estan finalitzades i que han 

patit diversos endarreriments en la seva execució. 
 
- Atès que són espais que permetran als veïns de Ciutat Vella fer vida comunitària, com 

l'espai per a joves de Can 60. 
 
- Atès que la sobresaturació de l'espai públic de Ciutat Vella provoca que sovint els veïns 

ens sentim expulsats i no tinguem espais on trobar-nos. 
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 Quin és l’estat actual d’execució dels pressupostos i obres als equipaments de Can 60 i el 
 Borsí que van ser pactats el 2021 amb el Grup Municipal de Districte d’Esquerra Republicana 
 de Catalunya? I quin és el calendari de finalització d'obres i obertura al públic dels dos 
 equipaments?  
 
 Demanem que també es passi la resposta per escrit.  
 

12. Pregunta al Consell Plenari de Ciutat Vella del Grup Municipal PP perquè, 

 
- Atenent a les dependències ocupades anomenades “Antiga Massana” situada a la plaça 

Gardunya. 
 
 Quina es la posició del govern municipal sobre l’espai ocupat a la plaça de la Gardunya 
 conegut com “Antiga Massana” i quines actuacions te previstes dur a terme i en quin termini. 

 
 

d) Seguiment de Proposició 
 

e) Seguiment de Prec 
 

E) DECLARACIONS INSTITUCIONALS 
 

El proper 25 de novembre, commemorem el  Dia internacional per a l’eliminació de la violència 
envers les dones.  
El 1999 Nacions Unides, va escollir aquesta data per commemorar el violent assassinat de les 
germanes i activistes polítiques Minerva, Patria i María Teresa Mirabal, assassinades per la policia 
secreta del dictador Rafael Trujillo a la República Dominicana mentre anaven a Puerto Plata a visitar 
els seus marits empresonats, el 25 de novembre de 1960. Els seus cadàvers destrossats van aparèixer 
al fons d’un barranc.  Adela (‘Dedé’) Mirabal va ser l’única germana que va sobreviure i va morir el 
2014 a Bèlgica als 88 anys. Per al moviment popular i feminista de la República Dominicana, 
històricament, aquestes dones han simbolitzat la lluita i la resistència.  
Enguany ens trobem en un 25 de novembre, marcat per l’augment constant de les agressions sexuals 
i, en especial, a les noies menors d’edat, i en la profunda reflexió de com afecta de forma negativa el 
consum de pornografia sumat a una manca d’una educació afectiva sexual.  
 
Per altra banda, l’abús de poder que va exercir l’expresident de la Reial Federació Espanyola de 
Futbol (RFEF) sobre una jugadora de la selecció, ha posat de manifest, que el masclisme impera a 
tota la societat, inclús en el mon de l’esport. 
 
Existeix un ordenament jurídic amb normes com la Llei 17/2015 d’igualtat efectiva de dones i homes, 
la Llei 5/2008, del dret de les dones a eradicar la violència masclista entre d’altres, per tal d’avançar 
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fermament en una societat igualitària i lliure de violència masclista, tanmateix necessitem prevenció 
perquè la violència no sigui una opció valida en les relacions de parella, necessitem recursos per 
garantir una atenció digna i de qualitat a les dones en situació de violència masclista per la seva total 
recuperació i especialment en tot el procés de denuncies i procediments judicials. Necessitem més 
professionals especialitzats, més recursos d’urgència i atenció de qualitat. 

Encara hi ha molt camí per fer, però estem més decidides que mai a superar el patriarcat, a que el 
poder sigui en mans de les dones a mans iguals i a no tenir por. Perquè no volem més violència 
contra les dones. Contra cap dona, contra cap nena. Perquè tenim dret a ser nenes i dones lliures.  

DECLARACIÓ INSTITUCIONAL 

1. Instar a totes les institucions, partits polítics, associacions, col·lectius, i també a cada persona
de manera individual a treballar per desarticular el model patriarcal que usa la violència
masclista com una forma de dominació.

2. Reconèixer i garantir els drets de les dones i fer-ho extensiu a qualsevol àmbit o institució,
juntament amb mecanismes i instruments per assolir una vertadera societat diversa,
igualitària i justa, compromesa amb la lluita contra les violències masclistes.

3. Manifestar el compromís de defens i aplicació de la legislació vigent en qualsevol situació
que comporti la vulneració dels drets de les dones i actituds masclista i remarcar la
importància d’incorporar de manera transversal la perspectiva de gener en qualsevol política
publica.

Barcelona, a 26 d’octubre de 2023 

LA PRESIDENTA 

Ima. Sra. Jéssica González Herrera 


